
 
Către Domnul Cristian Adomniţei 
Ministru, ministerul Educaţiei, Cercetării şi Tineretului 
 
 
Stimate domnule Ministru, 
 
În presa de limbă maghiară au apărut articole privind netransparenţa execuţiei bugetelor de 
finanţare a instituţiilor de învăţământ superior de stat, cu referiri concrete la Universitatea Babeş-
Bolyai (UBB) din Cluj, respectiv folosirea necorespunzătoare a sumelor provenite din finanţarea 
complementară rezultată din cuantumul majorat per student în cazul studenţilor care studiază în 
limba maternă, în cadrul liniilor de studiu maghiar sau german. 
 
Pentru a înlătura orice suspiciune privind posibila deturnare a acestor fonduri suplimentare de 
finanţare din bugetul de stat, prin folosirea lor pentru alte scopuri decât cele precizate prin lege, 
vă solicităm răspuns la următoarele întrebări: 
 

o Din ce an şi sub ce formă sunt transferate din bugetul ministerului către bugetul 

UBB fondurile corespunzătoare suplimentării cuantumului de finanţare ce revine 

unui student care frecventează cursurile în cadrul liniilor de studiu maghiar sau 

german la UBB din Cluj? 

o Sub ce formă sunt urmărite de către structurile competente din cadrul ministerului 

pe care o conduceţi folosirea acestor fonduri suplimentare? 

o Datele privind execuţia bugetară a acestor fonduri suplimentare sunt sau nu 

considerate informaţii de interes public, şi în consecinţă conducerea instituţiei poate 

refuza sau nu furnizarea acestor date celor interesaţi, respectiv către cadrele 

universitare sau studenţii care beneficiază de efectele acestor finanţări? 
 
Vă rugăm totodată să ne puneţi la dispoziţie datele şi documentele relevante privind finanţarea 
UBB şi monitorizarea execuţiei acesteia pentru a putea forma o imagine clară şi obiectivă a 
problemei şi a putea contribui la detensionarea unor situaţii posibil conflictuale între conducerea 
UBB şi comunitatea universitară maghiară din Cluj. 
 
Cu deosebită stimă 
 
 
Antal Árpád 
Toró T. Tibor 
deputaţi, grupul parlamentar UDMR 
 


